

ACTA DEL CONSELL DE BARRI DE LA FLORESTA

Identificació de la reunió

Número: 4/2020

Dia: 17 de desembre de 2020

Hora: de 19h a 21h15'

Lloc virtual: videoconferència: <https://www.youtube.com/watch?v=EKUH01reSPY>

Persones assistents

Presidència:

Marco Simarro Zanon president i regidor de Participació Ciutadana i Barris
Xènia Amorós vicepresidenta

Per part de l'Ajuntament:

Marina Casals Tres directora Participació Ciutadana i Barris
Oriol Arechavala Roé tècnic de Participació Ciutadana i Barris

En representació dels grups polítics municipals:

Víctor Gordó ERC-MES
Albert Salarich Sanchez JUNTS X SANT CUGAT

Ciutadania:

Ramón Piqué Huerta Associació d'amigues i amics de La Floresta de Collserola
Angel Ruiz Olympic de La Floresta
Guillermo Gallego APV La Floresta
Isidre Marías Comissió de Medi ambient
Juanra Comissió Educativa
Juan Gamero
Eva Serrats
Júlia Martínez
Rosa Masip
Judit Monjo
Oscar Costa
Carola Alegre Aubets
Cosina Prada
Paco i Nani
Julie Dalgier
Pere
Manel López Ca
Núria i Xavi
Jaume Llansó
Elisenda Tortajada
Òskar Haddock

Ordre del dia previst

1. Aprovació de l'acta anterior
2. Torn obert de paraula (30')
3. Informe de presidència

4. Retorn reunió de seguretat
5. Proposta de funcionament grup de treball i pacte per la convivència
6. Projecte camí escolar
7. Nadal a la Floresta
8. Informació sobre el potencial risc d'incendi
9. Treball de les comissions
10. Torn obert (15')

Desenvolupament de la reunió

Prèvia: Reconeixement a Josep Pla-Narbona. En Ramon Piqué, en nom de la comissió de Patrimoni i memòria històrica, comparteix un vídeo i n'explica la figura. Comenta que va ser un plaer que participés dels actes del centenari. Demana que el consell es sumi a la declaració d'orgull florestà. Es demana de compartir al Ple. El Marco diu que així es farà.

1. Aprovació de l'acta anterior: s'aprova l'acta anterior.

2. Torn obert de paraula (30')

El Víctor Gordó demana com està la descentralització de les comissions.

El Juan Gamero proposa fer un grup amb un membre de cada comissió i la presidència per marcar prioritats per al barri ja que arriben projectes dels pressupostos i altres que són propostes de l'Ajuntament.

El Ramon demana més autogovern per a La Floresta i comenta que hi havia una comissió mixta per treballar això. Hi ha un document al web que és autogovern.lafloresta.info

El Marco Simarro comenta que sobre la comissió mixta estan en el punt d'engegar motors i en espera de configurar la plataforma per crear la comissió i llavors se li digui.

3. Informe de presidència

Explicació de la presentació: el bosc de la UREF està en marxa, el circuit BMX està en marxa, el carril bici de La Floresta-Valldoreix està acabat i falta l'aprovació de la DIBA, les naus d'Emeterio Escudero està en marxa la neteja, la 2a fase del pla de millora de La Floresta està en marxa i neteja escales, les casetes dels mestres estan a punt de començar, hi ha periodicitat de neteja dels carrers a Buscarons, es fa la neteja de carrers i contenidors, es fa la recollida de voluminosos, hi ha control d'accés de vehicles en horari escolar al Pinar i ja hi ha la llista de propostes per votar sorgides dels pressupostos participatius de barri.

El Juan diu que les escales del passatge Verdaguer cal fer-les ja perquè estan destrossades.

L'Elisenda exposa que el Pinar s'està convertint en una zona d'aparcament per als pares i quan passa l'autobús és un problema. S'han eixamplat les voreres i s'ha fet la parada de l'autobús però els talls no es fan per a la seguretat dels alumnes.

La Carola, sobre els pressupostos participatius, pregunta si a l'escola es pot posar una taula de votació. L'Oriol respon que es podria fer i que es buscarà la manera.

El Paco diu que al Centre cívic hi ha ordinadors que es podrien usar per ajudar els veïns a connectar-se. Què es farà a Buscarons? Eixamplar les voreres? No ha rebut cap comentari sobre els temes que va enviar a l'Ajuntament i al final el carrer ha caigut. Sobre el Pinar comenta que s'ha desviat els veïns pels nens que tenen vorera. Han anat fins al Síndic.

La Nani comenta que caldria posar l'horari pel tema dels voluminosos.

El Marco respon: -Passatge Verdaguer posar-ho en el tema de les escales, -Pinar: no sap res del projecte fet i el buscarà, -Pressupostos participatius es valorarà, -Ordinadors: no es poden usar per les condicions tècniques, sí amb el telèfon mòbil, -Buscarons: previsió de

convertir-lo en un eix cívic, -Pere Planes: projecte de millora del carrer i el tram el buscarà, - Voluminosos: s'esperarà als efectes de la campanya que s'està fent i mirarà això de les *enganxines* i ho proposarà al regidor José Gallardo.

El Paco comenta que el veïns del mur caigut estan esperant la resolució de l'Ajuntament per poder actuar. Ja porten un any. El Marco ho recull per investigar.

El Juan suggereix posar les *enganxines* de l'horari dels voluminosos per les dues bandes i el passatge Verdaguier estava aprovat

El Guillermo informe que hi ha el projecte redactat i està aturat

El Marco preguntarà si ja està en l'àmbit contractual

La Xènia proposa que es guardin els torns de paraules per al final per ser operatius

El Marco explica els tres punts següents com a retorn:

4. Retorn reunió de seguretat

La seguretat es liderarà des de la presidència. Hi ha *desmadre* a les places del centre els diumenges i cal transformar-los en cívics.

5. Proposta de funcionament grup de treball i pacte per la convivència

Es convoca quan hi ha qüestions molt concretes com robatoris. Es reactivarà el pacte per a la convivència i hi haurà un tècnic mediador.

6. Projecte camí escolar

Es tracta de pacificar l'espai de Can Llobet. Hi ha un projecte al respecte. Es farà una convocatòria al gener per explicar el projecte.

7. Nadal a la Floresta

La Carola explica que a la cavalcada de reis hi haurà sorpreses per recollir les cartes i hi participaran diverses entitats.

La Julia informa que el diumenge 20 de desembre a les 12h hi haurà un espectacle de màgia per a tots els públics al Casino. Si es fa quinto serà online.

El Juanra comenta que a l'Olimpyc es farà recollida de joguines a un espai uns dies a la tarda i Caritas les repartirà. Passarà el cartell. Les joguines han de ser noves i no bèl·liques.

El Jaume Llansó informa que han fet una iniciativa pel risc d'incendi de sisena generació a Collserola amb una plataforma transversal de veïns, volen crear un grup motor amb perfils tècnics i el volen donar a conèixer en una presentació al maig. Per a qui vulgui col·laborar deixa el seu email: jaumellanso@gmail.com

La Xènia s'ofereix a enviar una nota sobre el tema a la llista de correu del barri

9. Treball de les comissions

9.1 Comissió educativa: està aturada segons diu el Juanra. L'Àngel diu que hi ha una fractura digital i que estan col·laborant amb una entitat per recollir ordinadors però hi ha un problema de connectivitat a zones de La Floresta i demana si l'Ajuntament pot fer un estudi.

9.2 Comissió dels drets de les persones: la Nani diu que s'ha aconseguit la teleassistència a partir dels 65 anys. Els impresos estan a l'oficina.

9.3 Comissió de medi ambient: el Juan demana a l'Ajuntament vigilància a la riera que està saturada, que l'anella verda no es faci a Collserola, reducció del soroll a la C16 i el tren de la corba del Casino, reducció d'il·luminació al peatge, saber qui ha estat en el procés d'aprovació del pressupostos participatius i que les comissions hi participin, el mini pícnic a la UREF que es pavimentarà, i modernitzar l'enllumenat públic de la UREF. Volen parlar amb Collserola per establir mesures de seguretat del bosc.

9.4 Comissió d'urbanisme i mobilitat i habitatge: el Guillermo diu que no estan d'acord amb els projectes que s'hi està fent com el pla de mobilitat, pla de millora 1 i 2, tot està aturat, i en canvi es tiren endavant projectes com el camí escolar i Emeterio Escudero que no estan en els pressupostos participatius on s'ha fet una diagnosi i una feina ben feta. Sobre habitatge: el Guillermo opina que el tema de les casetes del mestre és una mala gestió d'habitatge públic. No hi ha habitatge públic i farà una reunió amb el regidor.

El Marco apunta que les comissions no han d'intervenir en les decisions de les institucions; soroll C16: no està a les mans de l'Ajuntament; habitatge: té una reunió amb el regidor Francesc Duch i comentarà aquest tema; escales: s'està avançant i caldria veure-ho; pla de mobilitat: volen aprovar unes línies mestres. Al gener hi haurà una reunió.

10. Torn obert (15')

El Guillermo exposa: 1. Esperava que es farien totes les escales després del pla de millora i ara és una involució. 2. Està en desacord amb la presidència sobre la seguretat (i el pacte de convivència era exemplar) i ara no hi ha un coordinador i ho entoma només la presidència per manca de confiança en els veïns de La Floresta. 3. Està indignat pel Centre Social sanitari; falten espais de reunions i emmagatzematge de material històric i els demana.

La Xènia aclareix que no hi havia un coordinador de seguretat sinó un representant, no s'ha desfet cap comissió perquè no ha existit, no es pot gestionar de forma veïnal. Espai: es pot demanar però ara no. Medi ambient: les comissions no han de fer de jutges finals als pressupostos participatius ja que no són més vàlides ni millors que els veïns que han participat als pressupostos participatius. Mobilitat: millorar la dinàmica de la comissió, hi ha molta crítica i poca proposta.

El Juan comenta que l'anella verda l'Ajuntament no ha comptat amb els veïns i no es parla de la hiper freqüentació, hi ha un abandonament de la font del Fumet, queda pendent el torrent de Saladrigues, i l'informe de l'Mcrit és incomplet.

L'Elisenda exposa que els passatges i La Serreta es van pagar per tots els veïns. Demana que des de l'Ajuntament es faci una revisió de tot el projecte i que s'executi el que es va pagar.

La Julie diu que no s'ha presentat el projecte del camí escolar. Dos projectes: des del pavelló fins a l'escola i l'altre del pavelló al Pont del Diari. Demana fer una prova per si funciona bé. Hi ha dèficit de llum al túnel del parc de les dones en venir del tren i s'hauria resoldre.

El Paco pregunta a l'Oriol què passa amb c. Cedrela i c. Buscarons ja que és un desguàs a l'aire lliure. L'Oriol preguntarà en quin punt està i diu que la policia hi està a sobre.

El Ramon afirma que la comissió de seguretat sí que ha existit. Demana a l'Oriol que usi la llista de 450 veïns per fer les convocatòries. Calen espais de debat i decisió.

El Marco tanca la sessió amb 1.Seguretat: recopilar temes i fer convocatòries i funciona així i si algú proposa funcionar d'una altra manera endavant i expressa que li ha sabut greu el comentari de la manca de confiança; 2.Camí escolar: es farà una sessió oberta al gener a tot el veïnat; 3.Font del Fumet: ho mirarà; 4.Debat del Ramon: augmentar l'autogestió i la col·laboració amb l'Ajuntament i les comissions. Tindrà en compte les convocatòries mentre es facin les reunions telemàtiques. Gràcies a tots per l'assistència.

El president

Marco Simarro Zanon